
Uttalelse til Kommunedirektørens 
budsjettforslag/økonomiplan fra Samarbeidsutvalget ved 
Bogafjell barneskole 

 

Det vises til kommunedirektørens forslag til økonomiplan som ble presentert 28. oktober 
2022. 

Bogafjell SU er positiv til at man går inn for å styrke barn og unge ved at såkalte covid-midler 
videreføres. Det er også gledelig med flere stillinger til PPT, samt at man tar høyde for økt 
elevtallsvekst med dertil justerte rammer vedr spesialundervisning i skolen og behov for 
tilrettelegging i SFO for elever med særskilte behov. 
 
Samtidig tenker vi at hovedproblemet er grunnbemanningen i skolen. Korte begrunnelser for 
dette vil være: 

● Grunnbemanning: Sandnes kommune følger krav om lærernorm (1 lærer pr 15 elever 
1.-4. trinn og 1 lærer pr 20 elever for resten av grunnskolen). I tillegg kommer rett til 
spesialundervisning og noe annen, begrenset styrking. Likevel oppleves dette som helt 
på grensen av hva som er forsvarlig pedagogisk. På bakgrunn av det mener vi det er 
avgjørende viktig med økte midler i budsjettene til beste for barn og unges utvikling 
og opplæring. Vi tenker at det er både nødvendig og klokt å investere i forebygging og 
tidlig innsats. Dette vil på sikt kunne redusere behov for tiltak i ung voksenalder. 

● Antall sårbare elever synes å øke. Noen av dem vil vanskelig kunne få rett til 
spesialundervisning etter Oppl.lov § 5.1 fordi de i sum har pr definisjon utbytte av 
ordinær undervisning. Likevel vil det være utfordrende for lærerne å følge dem opp på 
en adekvat måte over tid med en opplevd knapphet av ressurser/voksentetthet. 
Elevgruppen som er forsøkt beskrevet her har ofte sammensatte behov slik at man må 
jobbe helhetlig for ønsket progresjon. Ved god og tidlig innsats vil gruppen i større 
grad kunne ivaretas – noe som i mange tilfeller nødvendiggjør behov for økte 
ressurser. 

● Skolene har stort fokus på trygt og godt skolemiljø etter Oppl.lov kap 9A, som skal 
fremme skolemiljøet og ha nulltoleranse overfor mobbing og trakassering. Med et 
økende antall sårbare elever, jf det ovennevnte, vil skolene i noen tilfeller også måtte 
sette inn ressurser, i korte eller lengre perioder, for å sikre trygt og godt miljø slik loven 
fordrer. Dette må tas av ordinær tildeling. Følgelig oppleves ressursrammen å være enda 
mindre enn opprinnelig tiltenkt.  

● Ut fra punktene over vil det samme kunne sies å gjelde SFO. Antall sårbare elver synes 
å øke. Økt grunnbemanning vil kunne bidra i positiv retning her. SU foreslår en økning 
fra dagens 1 voksen pr 15 barn tilsvarende økt 1 til 12. Samtidig må rammen til SFO for 
elever med særskilte behov opprettholdes. I sakens anledning er det også viktig å påpeke 
at SFO har en relativt ny og forpliktende nasjonal rammeplan. Ut fra denne er det også 
naturlig å se på grunnbemanning i et kvalitetsperspektiv.  
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Med dette anmodes det derfor at budsjettet i opplæringssektoren styrkes for det kommende år! 

 

Bogafjell SU 25.11.22 
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